

1. Record Nr.	UNINA9910132197503321
Autore	Depreux Philippe
Titolo	Revolte und Sozialstatus von der Spatantike bis zur Fruhen Neuzeit = : Revolte et statut social de l'antiquite tardive aux temps modernes // herausgegeben von Philippe Depreux
Pubbl/distr/stampa	De Gruyter, 2008 Munchen, Germany : , : Oldenbourg Verlag Munchen, , 2008 ©2008
ISBN	3-486-84624-8
Descrizione fisica	1 online resource (293 pages) : digital, PDF file(s)
Collana	Pariser Historische Studien ; ; Band 87
Disciplina	303.6409
Soggetti	Revolutions - History - To 1500 Revolutions - History Government, Resistance to - History
Lingua di pubblicazione	Tedesco
Formato	Materiale a stampa
Livello bibliografico	Monografia
Note generali	Description based upon print version of record.
Nota di contenuto	Frontmatter -- Inhalt / Sommaire -- Vorwort / Avant-propos / Depreux, Philippe -- Introduction / Depreux, Philippe -- Les circoncillions / Pottier, Bruno -- La rébellion de sun en et lu hsün (396-412) / Martin, François -- Se révolter légitimement contre le » basileus« ? / Cheynet, Jean-Claude -- »Ipsorum necesse est sub hanc dissensionem animas periclitari« / Les révoltes dans la vie monastique médiévale en Europe occidentale / Patzold, Steffen -- Défense d'un statut et contestation d'un modèle de société / Depreux, Philippe -- Instigateurs et acteurs des premières communes Françaises / Saint- Denis, Alain -- Autour des soulèvements communaux en italie septentrionale et centrale aux xie et xiie siècles / Zey, Claudia -- Von cola di rienzo zu stefano porcari / Israel, Uwe -- Révoltes en Angleterre au moyen âge central et tardif / Peltzer, Jörg -- Gleichheitsvorstellungen als beweggrund aufständischen handelns in mitteleuropäischen städten des spätmittelalters / Günther, Kai-Henrik -- Le révolté »hongrois« / Sághy, Marianne -- Peuple et élites / Challet, Vincent -- Tagelöhner und dörfliche eliten / Trossbach, Werner -- Elites citadines et sédition en France à l'époque des troubles de religion

Sommario/riassunto

Common to the articles in this volume is the question of the extent to which social status and participation in a revolt are related. Do revolts take different forms when different social classes are involved? The social status is twofold, when looking at the insurgents as a whole and their leaders. The articles also take a look at whether revolts could lead to the formation of new elites and whether the uprisings enable lasting social advancement. The wide time frame also enables diachronic comparisons. With contributions by: Olivia Carpi, Vincent Challet, Jean-Claude Cheynet, Philippe Depreux, Kai-Henrik Günther, Uwe Israel, François Martin, Steffen Patzold, Jörg Peltzer, Bruno Pottier, Marianne Sághy, Alain Saint-Denis, Werner Troßbach, Hanna Vollrath, Claudia Zey.
